

INFLUENZA

HONG KONG (information dated 14 October 1972). —¹ The small epidemic wave of influenza (increased incidence associated with local outbreaks in the general population), which started on 25 August, reached its peak on 30 September and ended on 14 October.

17 strains of virus A have been isolated during the last three weeks. Their haemagglutinin is antigenically closely related to that of A/England/42/72.

UNITED KINGDOM (information dated 11 November 1972). —² A total of 138 influenza cases was notified in the outbreak which occurred from 11 October to 1 November in a boarding school of 440 girls in *Dorset* (south of England).³ The epidemic was cut short by the dispersal of pupils to their homes for a half-term break at the end of October. Recovery was more rapid than in previous influenza outbreaks and no patient relapsed.

A few isolated cases or small localized outbreaks were also reported in *Dorset*, and in *Leeds*, *Birmingham* (one case) and *London* (one case).

In all above-mentioned outbreaks and sporadic cases, strains of virus A antigenically similar to A/England/42/72 were isolated.

¹ See No. 41, p. 391.

² See No. 43, p. 415.

GRIPPE

HONG KONG (information en date du 14 octobre 1972). —¹ La petite vague épidémique de grippe (accroissement de l'incidence associé avec des poussées locales dans la population), qui avait commencé le 25 août, a atteint son sommet le 30 septembre et s'est terminée le 14 octobre.

17 souches de virus A ont été isolées pendant les trois semaines écoulées. Leur hémagglutinine est proche au point de vue antigénique de celle de A/England/42/72.

ROYAUME-UNI (information en date du 11 novembre 1972). —² On a notifié en tout 138 cas de grippe au cours de la poussée qui s'est produite du 11 octobre au 1^{er} novembre dans un internat de 440 filles du *Dorset* (sud de l'Angleterre).³ L'épidémie prit fin au moment où les élèves rentrèrent chez elles pour les vacances de mi-trimestre à la fin du mois d'octobre. La guérison s'avéra plus rapide que lors des poussées grippales précédentes et l'on n'observa pas de rechute.

Un petit nombre de cas isolés ou de petites poussées localisées ont également été notifiés dans le *Dorset*, ainsi qu'à *Leeds*, *Birmingham* (un cas) et *Londres* (un cas).

Dans toutes les poussées ainsi que dans tous les cas sporadiques mentionnés ci-dessus, on a isolé des souches de virus A semblables au point de vue antigénique à A/England/42/72.

¹ Voir N° 41, p. 391.

² Voir N° 43, p. 415.